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V posledných mesiacoch sme zaznamenali vaše dve výstavy, jednu spätú
s históriou Hačavy, druhú s históriou novín Hnúšťanský hlas. Čo
pripravujete v blízkej budúcnosti?
Ak sa pýtate výlučne na výstavy, tak musím konštatovať, že od času, kedy som
po 1 4 rokoch ukončil svoje pôsobenie v MsKS, už nezostavujem plán
expozícií. Tých som urobil 23, z toho 1 3 autorských (napr. „Pohľadnica vo víre
dejín", „Z hnúšťanských hlbín a povrchov", Odložte si, prosím" či "Zašlá sláva
hnúšťanského priemyslu"). V budúcom roku mám dohodnutú výstavu v Dome
kultúry v Revúcej, kde vystavím opäť odevné ramienka, ktorých mám v zbierke
už viac ako 1 000 kusov a som s nimi držiteľ slovenského rekordu.
V blízkej budúcnosti však pripravujem vydanie knihy s názvom: „Hnúšťa  malý
exkurz do jej histórie a sú časnosti".
Pracujete aj v Komisii cestovného ruchu. Aký prínos od nej očakávate?
Áno, nevdojak som sa ocitol v tejto novovzniknutej komisi i . Som si vedomý dô
ležitosti tohto komplexu činností, ktoré sú zamerané na naplňovanie potrieb

súvisiacich s cestovaním a pobytom osôb, ktorých cieľom je odpočinok, poznávanie, kultúrne a športové vyžitie, te
da získanie celkového zážitku. Ale predsa len sa držím pri zemi a nebudujem rečami wellnes komplexy a tobogány.
V prvom rade musíme mať plne funkčné TIC, vhodné ubytovacie priestory, dobre značené turistické chodníky, zre
konštruovanú Petrivaldského vilu a keby sa tak podari la i trasa pre cyklistov. . .
V tomto roku ste spolu s kolektívom DS Katalpa získali Cenu mesta. Čo pre vás znamená a na čo sa mô
žeme v budúcnosti tešiť?
Aj touto cestou ďakujem, v mene celej ochotníckej chasy, za ocenenie. Pre samotného herca je to tzv. hnací motor
do ďalších divadelných sezón. Onedlho nás čaká repríza Ťapákovcov v Hnúšti a verím, že budeme zaradení do
divadelných dní pod slovenskou bránou v Tlmačoch. Po rozhovore s režisérom by sme mali v budúcnosti naštu
dovať trošku komornejšiu hru. No, uvidíme. V každom prípade sa môžete tešiť na kvalitné herecké výkony.

1 2 rokov ste strávili ako náčelník mestskej polície. Ako hodnotíte túto
kapitolu?
Z hľadiska splnenia dlhodobých cieľov, ktoré boli stanovené po mojom nástu
pe do funkcie, môžem s čistým svedomím konštatovať, že väčšinu z nich sa
podari lo splniť. Priblíži l i sme mestskú políciu občanom, rozšíri l i úradné hodiny,
zaviedl i pracovné soboty a zriadi l i pracovisko MsP v Kolónii . Zaviedl i sme
kamerový systém a zriadi l i chránené pracovisko pre jeho aktívnu obsluhu.
Osobne ma veľmi tešia všetky výchovnovzdelávacie aktivity, ktoré sme za 1 1
rokov realizovali . Obnova a sprevádzkovanie dopravného ihriska, prednášky
na školách, preventívne opatrenia zamerané na vyhľadávanie závislostí mlá
deže, hl iadky na pošte v dňoch vyplácania sociálnych dávok. Za 1 1 rokov sa
mi podari lo vytvoriť aj vhodné podmienky pre prácu policajtov a zároveň zvýšiť
komfort pre občanov, ktorí MsP kontaktujú osobne. MsP má nové bezbariéro
vé úradné priestory, ako aj priestory zázemia pre policajtov, úroveň technické
ho vybavenia zodpovedá požiadavkám dnešnej doby. Moje pôsobenie v MsP

Mgr. Martin Pliešovský
poslanec MsZ v Hnúšti

Mgr. Milan Migaľa
vedúci kanceláre primátora mesta

MsP by mal posúdiť zamestnávateľ, zriaďovateľ a najmä občan. Vysvedčenie od občana je pre mňa najdôležitejšie.
Bude vám stará práca chýbať?
Práca náčelníka MsP mi chýbať nebude. Myslím si, že ja osobne z pozície náčelníka už veľmi nemám mestu čo po
núknuť. Môj nástupca určite príde s novými nápadmi, vylepšeniami a posunie činnosť MsP na vyššiu úroveň, v čom
mu želám veľa trpezlivosti , úspechov a podporu zo strany zriaďovateľa a zamestnávateľa.
Aké boli prvé týždne v novej funkcii a čo považujete za svoju najdôležitejšiu úlohu?
Prvá týždne boli presne také, ako som predpokladal. Veľmi hektické, psychicky náročné, keďže niektoré oblasti čin
nosti sa budujú na „zelenej lúke“ a zároveň preberám kompetencie, ktoré sú podľa mňa nesmierne dôležité pre
správne fungovanie samosprávy, ale doteraz im samospráva nevenovala dostatok pozornosti . Svoje úsil ie od za
čiatku venujem tomu, aby som zjednodušil prístup občanovi k informáciám a službám, ktoré zastrešuje môj útvar.
Cieľom je služby skvalitniť, rozšíriť a sústrediť na jednom obslužnom mieste. Prvé výsledky sa dostavil i . Už funguje
kl ientske centrum a od 1 0. júna dokonca v rozšírených úradných hodinách. Zamestnanci môjho útvaru vrátane mňa
absolvovali prvé školenia na zlepšenie komunikačných zručností vo vzťahu úradník – občan. Dobre sa rozbehli
Výbory MČ, za ktoré zodpovedám a ktoré zabezpečujú priamy kontakt občanov s mestom ako aj spätnú väzbu. V
rámci svojich kompetencií som zrealizoval konkrétne kroky na zrýchlenie a spresnenie informačného toku medzi
zastupiteľstvom a skvalitnenie transformácie riadiacich aktov. Úlohy sú ukladané písomne, adresne a sú termínova
né. Predpokladám, že situácia sa najbl ižšie mesiace z hľadiska náročnosti nezmení, keďže práce je ako na kostole.
Možno aj toľko ako na zhorenej parížskej katedrále.
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Novým náčelníkom mestskej polície je Ing. Peter Rukavica

Novootvorená zubná ambulancia MDDr. Soni Kocúrovej Vás touto cestou pozýva na bezplatné konzultácie a po

radenstvo dňa 21 .6.201 9 od 1 3.00  1 5.00 hod v oblasti stomatológie. Hlavným cieľom tohto dňa je poskytnúť a

oboznámiť záujemcov prehľadnou formou o dôležitosti prevencie v zubnom lekárstve a predchádzať tak neskorším

komplikáciám. Naša ambulancia je pripravená poskytnúť vám rady a navrhnúť vhodné stomatologické ošetrenie.

Viac informácii na t.č. : 091 9 451 935. Adresa: Partizánska ulica 231 , Hnúšťa (vedľa ambulancie MUDr. Lichanca).

1 6. mája do funkcie nastúpil nový náčelník Mestskej po

lície v Hnúšti  Ing. Peter Rukavica. Peter Rukavica na

pozíciu prichádza s dlhoročnými skúsenosťami z vedú

cich pozícií v Policajnom zbore SR – viedol Odbor kri

Aktívni občania z novozaloženého Výboru mestskej časti
pod vedením Mariany Giertlovej sa rozhodli zorganizovať
v máji vlastnú malú slávnosť ich mestskej časti . Po prí
hovore primátora Romana Lebedu a poslanca mesta
Martina Pliešovského pri pomníku Mateja Hrebendu sa
začala ochutnávka kulinárskych špecialít, jarmok reme
siel a kultúrny program. Nechýbala ani prezentácia histo
rických fotiek Hačavy, ktorú pripravil M. Pliešovský Večer
prítomní zapáli l i povstaleckú vatru. Dedinka Hačava sa
rozprestiera pod vrchom Ostrej vo výške 335 m.n.m. .

Na našom námestí bolo po rekonštrukcii z roku 201 3 v
rámci projektu umiestnených 53 kusov lavičiek dvoch dru
hov. Takýto počet považujeme za zbytočne vysoký. Ob
dobie, počas ktorého mesto nemohlo do projektu zasa
hovať uplynulo už minulý rok, a preto sme niektoré začali

minálnej polície v R. Sobote, pracoval ako riaditeľ OOPZ

v Tisovci a ako zástupca riaditeľa OOPZ v Hnúšti. Je ro

dený Tisovčan, ale už takmer 30 rokov žije v Hnúšti.

„Gratulujem Petrovi Rukavicovi k úspechu vo výberovom

konaní a verím, že dokáže nadviazať na kvalitnú prácu

Milana Migaľu, ktorý na tejto pozícii odpracoval dlhých

11 rokov a postavil latku vysoko,“ povedal pri uvádzaní

náčelníka do funkcie primátor Roman Lebeda. Zároveň

poďakoval bývalému náčelníkovi Milanovi Migaľovi za ro

ky obetované pre zabezpečovanie verejného poriadku v

Hnúšti. Milan Migaľa sa v apríl i stal vedúcim kancelárie

primátora mesta. Rozhovor s novým náčelníkom prine

sieme v budúcich číslach Hnúšťanského hlasu.

Úspešná Hrebendova Hačava
Obec jestvovala už v rokoch 1 580 – 1 590 a údajne
dostala názov podľa hatí, ktoré pod ňou zadržiavali
vodu z Rimavy na pohon vodných píl . Neveľká dedinka
sa zapísala významne do dejín. Neďaleko nej sa na
chádza magnezitová továreň, do ktorej sa z ratkov
ského chotára dovážal magnezit. Narodil sa tu organi
zátor SNP Ondrej Klokoč, slovenský politik a novinár,
pôsobil a zomrel tu významný národný buditeľ Matej
Hrebenda Hačavský. Od roku 1 962 je Hačava
súčasťou mesta Hnúšťa.

Lavičky z námestia postupne presúvame
postupne presúvať na iné verejné priestranstvá. Štyri
lavičky mesto presunulo na námestie pri pomníku J. F.
Rimavského a tri sú už osadené pred Domom kultúry.
Ďalšie štyri kusy zatraktívni l i naše mestské kúpalisko.

PhDr. Roman Lebeda



Problém s túlavými psíkmi sa nám okrem prípravy vybu

dovania útulku podari lo začať riešiť aj preventívne. Vďa

ka nadviazanej spolupráci s útulkom Šťastné labky

Fiľakovo sa nám práve do Hnúšte podari lo dostať uni

kátny kastračný program. V rámci neho sme v Hnúšti

vytvori l i podmienky na prácu pre dobrovoľníkov  vete

rinárov z Nemecka. Naša Mestská polícia oslovi la obča

nov problémových lokalít s vyšším počtom túlavých psov

(predovšetkým na Hačave, Mútniku, v Maši a Kolónii).

Po ich súhlase dobrovoľníci ich psíka odviezl i , bezplatne

vykastrovali a vráti l i . Podari lo sa im vykastrovať až 23

psíkov, ktoré sa vráti l i do rodín a 8 psíkov žijúcich v

nevhodných podmienkach pri jal i do útulku vo Fiľakove.

Prvý systémový krok proti túlavým psom v osadách
Ďakujeme OZ Šťastné labky, že si vďaka našej novej

spolupráci vybral i práve Hnúšťu, do ktorej prišl i pomáhať

a tešíme sa na spoluprácu pri budovaní útulku v Hnúšti ,

ktorý postupne pripravujeme s dobrovoľníkmi, ktorí pre

javi l i záujem. Za pomoc ďakujeme vedúcemu kancelárie

primátora Milanovi Migaľovi, ktorý organizačne akciu za

mesto zastreši l , za spoluprácu dobrovoľníčke Janke

Kišovej a dobrú prácu odviedla aj naša mestská polícia,

ktorá dobrovoľníkov sprevádzala pri preberaní psíkov.

Veríme, že aj takto sa nám podarí znížiť počet nechce

ných a túlavých psíkov. Rovnako sme zachránil i 8

psíkov, ktoré živori l i v nevhodných podmienkach.

PhDr. Roman Lebeda

Občianske združenie Horná Rimava v spolupráci s o.z. Castrum Ghymes a o.z. Rondel v mesiaci máj ukončilo I I I .
etapu záchrany kamenného „tureckého" mosta v Hnúšti  Maši. Dobrovoľníci i odborníci doteraz pri rekonštrukcii
minul i 1 tonu nehaseného vápna (sponzorsky od Calmit Tisovec), 4 tony piesku a 4 kubíky betónu (sponzorsky od
PurStav Hnúšťa), 500 kg trasovej múčky a viac ako 1 0 ton skál. Podari lo sa to iba s finančnou pomocou a darov ob
čanov z celého Slovenska. Most ešte čakajú asi dve etapy, po ktorých by mal byť definitívne v podobe, ako vyzeral
pred pribl ižne 200 rokmi. Pri moste pribudne oddychová zóna, na ktorú Horná Rimava získala 1 500 eur z Nadácie
VÚB. Organizátori záchrany ďakujú všetkým podporovateľom, ktorí prispeli na záchranné práce v predajni Libra
alebo na účet zverejnený na www.tureckymost.sk (na tejto stránke si môžete pozrieť aj iné informácie a fotografie).

Skončila sa III. etapa záchrany „tureckého mosta"
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O.z. Horná Rimava
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Viac tieňa, nový bufet, nové detské prvky, lavičky, lehát
ka a skrinky to sú prvé zmeny, ktoré mesto realizuje na
mestskom kúpalisku. Od januára každý mesiac zasadala
pracovná skupina v zložení R. Lebeda – primátor mesta,
G. Šamin – zástupca primátora, M. Golian – poslanec,
predseda komisie výstavby, M. Vacula – vedúci odd.
stavebného, J. Šutta – správca mestského kúpaliska, M.
Migaľa – vedúci kancelárie primátora a spoločne so zá
stupcami Tech. služieb mesta Hnúšťa pracovali na pr
vých zmenách na mestskom kúpalisku. Za cieľ si stano
vi l i zatraktívnenie služieb, predovšetkým pre mladé rodi
ny s deťmi a seniorov. Po vyhodnotení slabých stránok
kúpaliska vyplynulo niekoľko opatrení, ktoré sa okamžite
začali real izovať. V tomto roku sa občania môžu tešiť na
viac priestoru v tieni doplnením pevných slnečníkov, do
plnenie 50 ks lehátok, uzamykacích skriniek na cenné
veci, drobné terénne úpravy, doplnenie nových lavičiek a
atrakcií pre deti, napríklad novú trampolínu a veľký ská
kací hrad s bazénikom pre najmenšie deti. „Práve ab
sencia bazéna pre najmenšie deti je vec, ktorú by sme
chceli v budúcnosti riešiť dostavbou detského bazéna.
Momentálne vyhodnocujeme možnosti a spôsob finan

Prvé zmeny na kúpalisku už v tomto roku
covania“, povedal predseda Komisie výstavby, ÚP a ŽP,
Matúš Golian. „Ďalšími opatreniami, nad ktorými uvažu
jeme je napríklad možnosť prikrývania bazénov termo
plachtami, ktoré by aj počas studených nocí udržali
teplotu vody na vyššej úrovni,“ doplni l viceprimátor Gri
gori j Šamin. Dochádza aj k zmene prevádzkovateľa bu
fetu, v spolupráci s ktorým by chcelo mesto v budúcnosti
rozšíriť vonkajšie terasy pred bufetom. Kúpalisko v minu
losti generovalo vysoké finančné straty. „Z tohto dôvodu
po drobných investíciách pristupujeme aj k miernemu
zvýšeniu vstupného. Neustále sa zvyšujú ceny energií,
mzdy, odvody a aj mesto musí na tieto zmeny reagovať.
Nehovoriac o tom, že kúpalisko využíva aj široké okolie
Hnúšte a nevidíme dôvod, aby ich kúpanie dotovali
Hnúšťania svojimi daňami. Avšak robíme to veľmi citlivo,
zvyšujeme cenu len mierne. Najvyššie zvýšenie je o
1 euro (z 3 na 4 eurá za celodenný vstup pre dospelých).
Pre Hnúšťanov sú pripravené aj 10vstupové permanent
ky, ktorých cena je znížená na cenu vstupného v minu
lom roku, pre pravidelných návštevníkov z Hnúšte sa ce
na teda nezvýši. S permanentkou dospelí dospelí zapla
tia 3, € a deti 1,50 € “ vysvetl i l primátor Roman Lebeda.
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Zdroj: mesto.hnusta.sk

FOTO: J. Ferancová

XXIV. ročník Dní mesta Hnúšťa 201 9

Piatkové popoludnie patri lo jarmoku remesiel, na ktorom ste si mohli zakúpiť Muránske buchty, medovníky, med,
domáce pagáčiky, drevené lyžičky, háčkované výrobky a mnoho iného. Celý program otváral i deti z detského
folklórneho súboru Zrkadielko a jarmokom nás až do večerných hodín prevádzala ľudová hudba Davida Oláha.

V expozičnej miestnosti sa uskutočnila výstava Mgr. M.

Pliešovského  1 5 rokov vydávania miestnych novín.

Námestie pred polikl inikou v piatok po poludní zdobil i

výtvarné práce žiakov našich skôl na tému Moja Hnúšťa.

V piatok Dni mesta odštartovali l i terárnou súťažou Hrebendova kapsa. Jubilejnej Hrebendovej kapsy sa zúčastni lo

65 autorov z 1 3 škôl so 76 prácami. Za 20 rokov pomyselnú kapsu Mateja Hrebendu naplni lo 1 1 81 l iterárnych ná

dejí s 1 647 prácami. Práce hodnoti la spisovateľka Lena Riečanská. Súčasťou každoročného vyhodnotenia regio

nálnej súťaže je aj výtvarné a hudobné spracovanie víťazných prác predchádzajúcich ročníkov súťaže.
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Slávnostné mestské zastupiteľstvo v novom šate

V tomto roku prišla po dlhých rokoch zmena aj vo forme
otváracieho programu Dní mesta Hnúšťa. Uskutočnilo sa
na námestí pred pamätníkom J.F. Rimavského. Práve pri
príležitosti výročia narodenia Janka Francisciho organi
zujeme každý rok naše mestské slávnosti. Primátor mes
ta, ktorý inicioval zmenu tohto programu a bol aj autorom
scenára, priznal, že mal najväčší stres práve z tohto po
dujatia. „Takáto odvážna zmena mohla vypáliť aj úplne
zle. Zmeny majú v našom meste vždy množstvo nepraj
níkov a som rád, že sme ich opäť sklamali a dokázali, že
sa opäť mýlili. Nakoniec sme dostali desiatky fantastic
kých hodnotení. Je vidieť, že odvážnym šťastie praje a
že musíme ísť s dobou a netrvať na tom starom, ale byť
moderní,“ uviedol k programu primátor R. Lebeda (video
záznam z celého podujatia nájdete na www.hnusta.sk).
V slávnostnom programe, ktorý bol akýmsi divadelným
predstavením zo života Francisciho, textom sprevádzali
Marianna Resutíková a Alena Majerská, básne J. Fran

cisciho prednášal Juraj Genčanský z MsKS z Revúcej,
spevom nás potešila ženská spevácka skupina Skaliny
s hudobným doprovodom Jakuba Beľáka, na heligónke
hral Viktor Brádňanský z FS Vepor z Klenovca, na fujare
Milan Katreniak, zaspieval si i expredseda BBSK Milan
Murgaš a hlavnú postavu J. Francisciho stvárni l herec a
režisér DS Daxner a DS Katalpa, Michal Stejskal.
Okrem ctených hostí z nášho mesta, občanov, členov
komisií, výborov, kolegov z úradu, mestských organizácií
a škôl sme v Hnúšti privítal i predstaviteľov okolitých sa
mospráv: primátorku Tisovca Irenu Milecovú, starostku
Klenovca Zlatu Kaštanovú a primátora R. Soboty, po
slanca BBSK Jozefa Šimka. Podpredseda BBSK Roman
Malatinec sa okrem slávnostného príhovoru predstavil aj
úryvkom zo Sládkovičovho Detvana a hrou na fujare.
Privítal i sme aj ctených zahraničných hostí Józefa Sta
nislava Mrówku a Daniela Koko, starostu nášho partner
ského regiónu Lwowek Slaski.



Na slávnostnom zastupiteľstve ocenilo Mesto Hnúšťa svoje osobnosti. Cenu mesta získala pedagogická pracov
níčka, riaditeľka i dlhoročná poslankyňa Margita Féderová. V kategóri i kolektív mesto ocenilo Divadelný súbor
Katalpa, ktorý úspešne nadviazal na bohatú históriu amatérskeho divadla v meste. Ceny prevzali Martin Pliešovský
a Diana Vojenčiaková. Primátor svoju cenu venoval Jozefovi Trubínimu, ktorý ako kňaz v meste pôsobil v rokoch
201 0201 8 a zanechal za sebou významnú stopu nielen v radoch veriacich, ale obľúbený bol i v radoch širokej
verejnosti . Čestné občianstvo mesto udeli lo Józefovi Stanislawovi Mrówkovi, ktorý je iniciátorom a hlavným
predstaviteľom spolupráce Hnúšťanov s poľským regiónom Lwówek Slaski, obohati l vzťahy ľudí o nové skúsenosti,
poznania a priateľstvá.

„Základným stavebným prvkom mosta je ka
meň. Keďže vieme, že v Hnúšti zachraňujete
historický most, priniesli sme Vám na znak
spolupráce kameň z nášho regiónu, z kame
ňolomu z obce Rakowice Male,“ povedal
Stašek Mrówka. Celosvetovo známy piesko
vec z tohto kameňolomu bol použitý na stavbu
slávnej Brandenburskej brány, Ríšskeho sne
mu i katedrály v Berlíne, mestskej radnice v
holandskom Rotterdame, múzeá v ruskom
Sankt Peterburgu a mnoho ďalších. „Kus sláv
neho pieskovca zamurujeme do múru „turec
kého“ mosta počas septembrovej rekonštruk
cie, aby symbolizoval priateľstvo Hnúšte a
Lwóveckého regiónu na dlhé desaťročia,“
povedal primátor mesta Roman Lebeda.

Hostia z Poľska priniesli výnimočný dar

Ceny mesta si prevzali tri osobnosti a jeden kolektív
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Brandenburská brána je vyrobená
z rovnakého pieskovca

Kameňolom pieskovca v partnerskom
regióne Lwówek Slaski
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Sobotné dni mesta odštartoval tradičný hnúšťanský jarmok, na ktorom tento rok predávalo 44 predajcov. Okrem

tradičného texti lného tovaru šíriaca sa omamná vôňa naznačovala, že občania si mohli pochutnať aj na pečenej

klobáske, sladkých palacinkách či pravom trdelníku.

Členovia športového klubu GLADIATORS z Hnúšte zorganizovali už 9. ročník turnaja vo florbale. Zúčastni lo sa ho

7 tímov z troch okresov. Celodenný turnaj na ihrisku pri Gymnáziu M. Hrebendu vyhral tím Staford z Rimavskej

Soboty. Na druhom mieste sa umiestni l domáci tím Torpédo Sinec a bronz si odniesol tím Promax z Tomášoviec.

Po niekoľkých rokoch opäť pokračoval aj futbalový turnaj o , ,Pohár primátora mesta Hnúšťa". Organizácie turnaja sa

ujal Peter Geňa, ktorému pomohol aj FK Iskra Hnúšťa. Za výbornej atmosféry sa turnaja zúčastni lo 6. mužstiev z

Hnúšte a blízkeho okolia. Víťazstvo si vybojovali chlapci z tímu MAZUREZ.

Sobotnajšie ráno patri lo aj našim detičkám, pre ktoré sme v parku pripravil i už po druhýkrát zábavné mestečko

Hnúšťankovo. Okolo 80 dobrovoľníkov sa spoji lo a pripravilo pre deti 1 0 stanovíšť s rôznymi úlohami. Pre deti bol

okrem odmien a sladkostí zabezpečený aj pitný režim a niečo pod zub. Nezabudli sme ani na nafukovacie atrakcie,

fotobúdku, cukrovú vatu či maľovanie na tvár. Hnúšťankovo navštívi lo tento rok bezmála 800 detičiek.
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našom amfiteátri .

Večerné koncerty odštartovala živelná, folk
rocková skupina Janko Kulich & Kolegium .
Výborný spevácky prejav, vokály ústnej har
moniky a príjemné gitarové aranže skvelých
muzikantov boli zárukou kvalitného otvorenia
sobotňajšieho koncertného večera.

Od 21 . hodiny odštartoval koncert slávnej slovenskej poprockovej skupiny HEX, ktorá nás potešila hitmi ako Keď

sme sami, Nikdy nebolo lepšie, ale aj aktuálne známou piesňou k seriálu Oteckovia. HEXáci zaplni l i fanúšikmi am

fiteáter takmer do posledného miesta a v dave bolo vidieť aj veľké množstvo detí. Ľudia tancovali , spievali a niektorí

počas piesní svieti l i mobilmi či zapaľovačmi a navodil i tak na koncerte nezabudnuteľnú atmosféru.

Tri hudobné kapely, takmer 5 hodín hudby a viac ako 1 000 účastníkov. To bolo sobotné vyvrcholenie Dní mesta na
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Koncertný večer Dní mesta ukončila česká kapela LUCIE revival Morava, s ktorou sme si zaspievali najznámejšie

hity slávnej skupiny Lucie, ako napríklad Chci zas v tobě spát, Šrouby do hlavy, Medvídek, či Černí Andelé. Lepšie

ukončenie večera sme si nemohli ani priať.

„Myslím, že spolu s kolegami poslancami, zamestnancami úradu, kolektívom MsKS, dobrovoľníkmi, technickými

službami i mestskou políciou, môžeme mať pocit zadosťučinenia. Počasie vyšlo a pri pohľade na mesto i amfiteáter

plný ľudí môže byť každý, kto priložil ruku k dielu, právom hrdý. Ďakujeme aj všetkým vám, ktorí ste sa našich Dní

mesta zúčastnili," povedal primátor mesta R. Lebeda. Ako doplni l , najviac sa mu páčil i tieto momenty: remeselný

jarmok, ktorý bol myšlienkou Diany Vojenčiakovej, otvorenie Dní mesta pri pomníku J.F. Rimavského v čarovnej

podvečernej atmosfére s najkvalitnejšími kultúrnymi vystúpeniami z regiónu, Hnúšťankovo ako top dobrovoľnícka

akcia pre deti široko ďaleko, ktorej rozpočet navýšil o 30% z rezervy primátora a ešte vystúpenie detí z Hnúšte na

pódiu počas koncertu kapely Hex.

Nedeľný program patri l rodinným výletom parným vláčikom na Salaš Zbojská a večerným výletom do Tisovca.



Stredná odborná škola, Hlavná 425, Hnúšťa
otvára v školskom roku 201 9/2020

2ročné nadstavbové štúdium v študijných odboroch:

241 4 L 01 strojárstvo – výroba, montáž a oprava
prístrojov, strojov a zariadení

3347 L drevárska a nábytkárska výroba
31 25 L odevníctvo
Termín podania prihlášky: do 31 . júla 201 9 – I I . termín

Štúdium je bezplatné. Pre každého študenta vytvoríme
podmienky, ktoré zohľadnia jeho individuálne potreby
napríklad z dôvodu zamestnania a ďalších prekážok.
Ponúkame ústretový prístup tak, aby každý študent
úspešne absolvoval štúdium a dosiahol úplné stredné
odborné vzdelanie s maturitou. Bl ižšie informácie a
tlačivo prihlášky dostanete v škole. Podmienkou pri jatia
je úspešné absolvovanie trojročného učebného odboru s
výučným listom v príslušnom odbore.

Kontakt: 047/542 24 26, 0905 405 1 88, 0904 1 01 596

Email : sss@doshnusta.edu.sk www.soshnusta.edupage.org

Facebook: Stredná odborná škola Hnúšťa
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Jar je každoročne obdobím, kedy sa organizujú rôzne interpretačné súťaže ZUŠ.
Žiaci strunového oddelenia ZUŠ Hnúšťa: Dušan Radič (2. roč. 1 . časť), Lucy Černá
ková (2. roč. 1 . časť) a Aneta Krištofová (1 . roč. 2. časť) sa za posledný mesiac
zúčastni l i nadregionálnej súťaže  Pódium mladých umelcov i celoslovenskej súťaže
v hre na sláčikové nástroje  Detvianska zlatá struna 201 9. Našu školu a mesto
Hnúšťa reprezentovali skvelými výkonmi, ktoré boli v si lnej konkurencii 41 škôl a 1 1 5
sólistov deviatich kategóriíí od Bratislavy až po Michalovce ocenené zlatom (D. Ra
dič), striebrom (A. Krištofová) i bronzom (L. Černáková). Mladým huslistom gratulu
jeme a touto cestou ďakujeme rodičom za podporu a ich aktívnu pomoc pri prevoze
detí na miesta súťaží.

Mgr. G. Füssyová, DiS.art

Viete o tom, že pribl ižne 65 % detí, ktoré začali navštevo
vať základnú školu, bude mať zamestnanie, ktoré ešte ani
neexistuje? Predpokladá sa, že v blízkej budúcnosti bude
až 90 % pracovných pozícií vyžadovať aspoň základné di
gitálne zručnosti. Jednou z úloh súčasnej školy je preto
naučiť žiakov bezpečne a efektívne využívať dostupné
digitálne technológie, ktoré sú prirodzenou súčasťou ich
života už od narodenia. Žiaci viacerých ročníkov Základnej
školy Klokočova 742 si okrem iných zručností osvojujú na
hodinách informatiky aj jednoduché koncepty programova
nia. Výborne zvládajú počítačové online lekcie, ktoré roz
víjajú u žiakov logické myslenie, tvorivosť, sústredenie,
trpezl ivosť a vytrvalosť, ale aj slovnú zásobu z anglického
jazyka. Veľmi zručne však pracujú aj pri offl ine aktivitách,
ktoré sú prípravou na nové programovacie koncepty. Dru
háci si museli napríklad pomocou špajdlí a plastelíny po
staviť pevné jednoposchodové základy, ktoré udržia aj
ťažšiu knihu. Určite im pomohla spolupráca v skupinách.
Veď nie nadarmo sa hovorí  viac hláv, viac rozumu.

Mgr. Kamila Brndiarová

Jedným z projektov, do ktorého sa tento školský rok za
poji l i učitel ia a žiaci ZŠ Klokočova 742 Hnúšťa je TECH
NIKA HROU OD ZÁKLADNÝCH ŠKÔL realizovaný s
podporou NADÁCIE VOLKSWAGEN. Projekt podporuje
technické vzdelávanie žiakov aj pedagógov prostred
níctvom uznávanej výskumne ladenej koncepcie vzdelá
vania do každodenných aktivít. Nadácia podpori la učite
ľov akreditovaným školením, metodickým materiálom,
žiakov pomôckami, stavebnicami s elektrickými obvodmi,
ozubenými kolesami, magnetmi a školu finančným
príspevkom na nákup pomôcok. Žiaci na hodinách príro
dovedy, pracovného vyučovania a techniky pozorujú, na
vrhujú predpoklady, overujú ich, skúmajú a vyhodnocujú.
Informácie získavajú aj štúdiom encyklopédií, internetu,
tvoria projekty, ktoré im pomáhajú si fakty zapamätať.
Takéto formy vyučovania techniky ich motivujú, aktivizujú
a umožňujú im rozvíjať logické myslenie, nasmerujú ich
aj k ďalšej profesii . Prvoradým cieľom v našej škole je
skvalitnenie a zatraktívnenie vyučovacieho procesu.

Mgr. Miroslava Libiaková

Žiaci ZUŠ v Hnúšti úspešní na súťažiach

FOTO: M. Krištofová

Programovanie je zábava Technika hrou od základných škôl

FOTO: 2x K. Brndiarová
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To, akú priamu súvislosť má myšlienka s naším zdravím,
nám posledný aprílový deň prišla už po druhýkrát objas
niť česká psychosomatička a spisovateľka Antonie Krze
mieňová. Myšlienka má obrovskú a nám obvykle nezná
mu silu, ktorú je potrebné si uvedomiť. Dokáže tvoriť i ni
čiť, uzdraviť či prebudiť ochorenie. A. Krzemieňová štú
diom lekárskej psychosomatiky u kanadských lekárov
rozvinula o poznatky emócií zo psychológie. Súvislosti
myšlienky a zdravia, ktoré pozná a ďalej skúma, sú sku
točne presné a viete si ich overiť v denných situáciách,
ktoré prežívate. Vplyv myslenia na telo bol dokázaný
mnohými lekárskymi štúdiami v zahraničí. Moc myslenia

Počiatky robotníckeho hnutia v Hnúšti sa formovali oveľa
skôr ako začala Veľká vojna. Jeho výraznejšie pohyby
sa začali ukazovať až pod vplyvom myšlienok vanúcich z
východu preniknuvších do Rimavskej dol iny. V roku 1 91 7
si založi l i hnúšťanskí robotníci odborovú organizáciu
Sväz kovorobotníkov a svoju spolupatričnosť prejavi l i na
oslavách 1 . mája 1 91 8. Osláv sa zúčastni lo množstvo
pracujúcich nielen z Hnúšte a Likiera, ale aj zo širokého
okolia. Po manifestácii a slávnostných prejavoch sa
uskutočnila prvomájová ľudová veselica, ktorá priniesla
organizátorom aj značný finančný efekt. Robotníci sa do
hodli na tom, že peňažný výťažok získaný z osláv použi
jú na postavenie robotníckeho domova a zriadi l i zároveň
jeho základinu (finančný obnos určený na podporu stav
by). Vedením tejto myšlienky poveri l i Pavla Migaľu a za
pokladníka určil i Pavla Bobrovského. Po skončení prvej
svetovej vojny i vzhľadom na nové politickohospodárske
usporiadanie (pádu RakúskoUhorskej monarchie a
vznik nového štátu) aj tu bol nedostatok drobných peňa
zí. V Rimamuránskošalgotarjánskej žel iarskej účastinnej
spoločnosti namiesto drobných peňazí prikladali do vý
platných vrecúšok papierové ústrižky, na ktorých bol
vyznačený obnos, ktorý zostával nevyplatený v pokladni
zamestnávateľa. Po istom presviedčaní robotníci tieto
peniaze nechávali na základinu robotníckeho domova v
Hnúšti. Tieto haliere však pokladnicu veľmi neobohati l i a
preto sa hľadali spôsoby, ako získať dostatok finančných
prostriedkov na výstavbu. Už v roku 1 91 9 najagilnejší
robotníci začali z vlastných peňazí upisovať mesačne po
5 korún. Peniaze takto získané boli do založenia Robot
níckeho družstva v Hnúšti požičiavané na dvojpercentný
úrok ako výpomoc pri stavbách rodinných domov a pri
iných rôznych príležitostiach. Takáto pomoc bola pomer
ne výhodná, pretože vtedy sa peniaze z bánk požičiavali
za vysoké až 1 0% úroky. V roku 1 928 bolo oficiálne za
ložené Robotnícke družstvo, spoločnosť s ručením
obmedzeným. Jeho členom sa stal každý, kto zloži l po
diel vo výške 1 00 korún. Tí robotníci, ktorí už v predoš
lom období mali vklady, doplni l i si ich do spomenutej

sumy. Viacerí si kúpil i i viac podielov. Na ustanovujúcom
zhromaždení si členovia Robotníckeho družstva zvoli l i
správne a kontrolné orgány. Predsedom správneho vý
boru sa stal Pavel Migaľa, podpredsedom Ondrej Štur
man, účtovníkom Arpád Heinc, pokladníkom Ladislav
Dobozy a zapisovateľom František Knapp. V dozornom
výbore sa predsedom stal Ján Maciak, zapisovateľom
Jozef Demčík a členmi boli Pavel Kasper, Pavel Kvaka,
František Juríni a Ondrej Karkuš. Za domového správcu
bol menovaný Pavel Pešty. Družstvo v prvých rokoch
svojej činnosti podl iehalo revízi i Revíznemu sväzu
zamestnaneckých družstiev v Žil ine a neskôr Ústred
nému družstvu v Bratislave. Prvým krokom k výstavbe
robotníckeho domova bolo zakúpenie stavebného po
zemku v Hnúšti, a to od roľníka Jána Hrušku, bývalého
starostu Hnúšte, ktorý býval v Kubínyiovskej kúri i hneď v
susedstve. Potrebný materiál sa zhromažďoval na za
kúpenom pozemku. Vlastná výstavba začala sa v roku
1 929 a uskutočnila sa v skutočnosti v troch etapách. V
tej prvej bola postavená prízemná budova, kolkáreň a
samostatná ľadoveň.

Pokračovanie v budúcom čísle

Mgr. Martin Pliešovský

Pred 90 rokmi sa začalo s výstavbou Robotníckeho domu

FOTO: archív M.P.

a ovplyvňovania svojho zdravia máme v rukách iba my,
sami za seba. Ďakujeme pani Antonii Krzemieňovej za
poznatky, o ktoré sa s nami podeli la.

V knižnici sa diskutovalo o psychosomatike
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1 . máj 201 9 oslávilo naše mesto Krompeľfestom  festivalom tradič
ných zemiakových jedál, ktorý sa uskutočnil na Námestí J. F. Rimav
ského v Hnúšti po prvý raz. Bola to IUVENTA – Slovenský inštitút mlá
deže, ktorý zorganizoval vzdelávanie pod názvom Projekt je zmena! .
Hoci sa akcia konala až v máji , naše prvé víkendové vzdelávanie sa
uskutočnilo už koncom marca 201 9. Tu vznikl i 4 úžasné projekty, ktoré
boli financované sumou 1 50,  € každý. Malé projekty finančne podpo
ri l BBSK. Vzdelávanie absolvovali s nami aj riaditeľka a pracovníčka
CVČ v Hnúšti, Jana Paučová a Denisa Kamoďová. Našimi partnermi
sa stalo mesto Hnúšťa a MAS Malohont. Dobrovoľníkmi boli žiaci,
učitel ia zo SOŠ v Hnúšti, obyvatel ia mesta Hnúšťa a blízkeho okolia.
Keďže išlo o akciu v environmentálnom duchu, každý si mal doniesť
svoj príbor, za čo bol odmenený nápojom zdarma. Takisto sme pripra
vi l i nádoby na separáciu odpadu. V rýchlom tempe a s dobrou náladou
sme premenil i prázdne námestie na festivalový priestor, aby sa brána
mohla otvoriť už o 1 1 :30 hod. Ľudia mohli ochutnať tradičné zemiako
vé jedlá ako gombolce, primátorove halušky, Striežovské guľky, šúľan
ce, zemiakové baby, pirohy a krompľaníky. Na ich prípravu sa použilo
viac ako 1 50 kg zemiakov. Nápoje podával Retro bar z Hnúšte. Deti sa
mohli zahrať v detskom kútiku, vyskúšali si svoje zručnosti v drôtikár
skych, vareškových a výšivkárskych tvorivých dielňach. Do tanca hrala
živá ľudová hudba. Počasie nám prialo a návštevníkov stále pribúdalo,
čo nás zároveň tešilo, ale aj desilo, pretože s takou účasťou sme
nerátal i . Ďakujeme za každú spätnú väzbu a sme radi, že väčšina ľudí
nám prepáčila nedostatky, ktoré pri podobných akciách môžu
vzniknúť. My sami sme si vyskúšali o čom je dobrovoľnícka práca.
Niečo iné je byť v zákulisí, všetko pripravovať, organizovať a po akcii
aj upratovať a niečo iné je byť tam ako návštevník. Zdá sa, že
Krompeľfest si našiel v našom meste svojich priaznivcov a stane sa
tradíciou. Sme radi, že práve my sme k tomu prispeli .

Ivka Balciarová a Dada Daniová

Najviac financií na charitu vyzbieral stá
nok s primátorskými haluškami. Primá
tor si však vyčítal, že sa zle pripravil i .
„Odhadli sme, že príde 400 ľudí a bude
5 stánkov. Vychádzalo to 80 porcií na
stánok. Pripravili sme sa na 100 porcií,
nakoniec sme ich vzhľadom na veľké
množstvo ľudí predali viac ako 250.
Počas varenia sme odbiehali domov po
ďalšie a ďalšie suroviny a bol to celkom
stres. Nabudúce sa pripravíme lepšie,“
povedal primátor Lebeda a poďakoval
svojmu tímu pod vedením kuchára Mar
tina Borisa. Jeho haluškový tím do
charitatívnej zbierky prispel sumou
takmer 350 eur. Náklady na suroviny
sponzoroval primátor mesta.

Krompeľfest prilákal stovky ľudí Primátor si sypal
popol na hlavu

Mesto Hnúšťa uspelo vo výzve Ministerstva životného
prostredia SR projektom , ,Podpora predchádzania vzni
ku biologicky rozložiteľných komunálnych odpadov v
meste Hnúšťa“. Hlavnou aktivitou projektu je zakúpenie
záhradných kompostérov pre domácnosti a organizácie v
meste v počte 766 kusov. Celkové oprávnené výdavky
projektu sú v sume 1 1 5 1 99,70 €, z ktorých je výška NFP
v sume 1 09 439,71 € a spolufinancovanie mesta pred
stavuje sumu 5 759,99 €. Čo je cieľom projektu? Nove
lou zákona č. 79/201 5 Z. z. o odpadoch sa stanovuje
obciam a mestám povinnosť zaviesť triedený zber biolo
gicky rozložiteľných komunálnych odpadov z domácnos
tí. Každá samospráva si môže sama zvoliť na základe
miestnych podmienok a možností, akým spôsobom túto
povinnosť splní. Jednou z možností je v zástavbe rodin
ných domov podporovať domáce kompostovanie. Práve
touto cestou sa mesto Hnúšťa rozhodlo postupovať pre
tože ju považuje v momentálnej situácii za najefektívnej
šiu a z ekonomického hľadiska najpri jateľnejšiu. Ďalej zo
zákona o odpadoch vyplýva, že každý obyvateľ ako pô
vodca komunálneho odpadu je povinný pravidelne a v pl

Rodinné domy v Hnúšti dostanú záhradné kompostéry zdarma
nej miere sa zúčastňovať na zvolenom systéme nakla
dania s komunálnymi odpadmi. Zavedením tejto zmeny
v nakladaní s biologicky rozložiteľným odpadom sa
stáva pre obyvateľov svojpomocné domáce komposto
vanie povinnosťou. Okrem toho sa obyvateľom zakazuje
nakladať s odpadmi v rozpore so zavedeným systémom,
napr. spaľovať odpad, ukladať ho na verejné priestran
stvo atď. Preberanie kompostérov s montážnym návo
dom a návodom na kompostovanie občanmi mesta
Hnúšťa začne v mesiaci jún 201 9. O spôsobe distribúcie
kompostérov budú občania informovaní prostredníctvom
oznamu na webovej stránke mesta, informačnej tabul i
mesta ako aj inými informačnými systémami mesta.
Hlavnou výhodou kompostovania v plastových kompos
téroch je to, že dokážeme jednoduchším spôsobom
cielene korigovať rozklad kompostovaného materiálu.
Vyprodukovaný kompost môžu využiť občania ako hno
j ivo v záhradách. Zvolený spôsob nakladania s biolo
gickými odpadmi bude mať pozitívny vplyv na životné
prostredie, na ekonomické zaťaženie mesta a pôvodcov
odpadu, čo prinesie značné finančné úspory.
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V sobotu, 1 8.mája 201 9, sa uskutočnil krajský kvalifi
kačný pretek v Brannom viacboji kynológov v krásnom
prostredí okolia obce Chabenec na Liptove. V kategóri i
žiačky do 1 5 rokov si pekné 4. miesto s počtom bodov
290 vybojovala Radka Zemančíková so sučkou belgic
kého ovčiaka Uriel. Naša pretekárka Kornélia Dovalová
so psom, nemeckým ovčiakom Atreyom, úspešne zabo
jovala v náročnej kategóri i ženy od 1 9 rokov a získala
krásne 2. miesto s počtom bodov 31 1 .
Podľa postupového kľúča obidve dievčatá postúpil i na
majstrovstvá Slovenska, ktoré sa budú konať v jesen
nom období v Lučenci.

Predseda MKK Hnúšťa, O. Vargová

Kynológovia zabojovali na Liptove FOTO: V. Dovala

Fitnes Klub Iskra Hnúšťa oficiálne ďakuje primátorovi mesta Hnúšťa, PhDr.R.Lebedovi, mestskej políci i ,
Technickým službám mesta Hnúšťa, správcovi mestskej športovej haly, poslancom mestského zastupiteľstva v
Hnúšti pri podieľaní sa na organizácii Majstrovstiev Slovenskej republiky v kulturistike, Bikini Fitness a Body
Fitness  juniorov. Veľká vďaka patrí taktiež členom Fitnes Klubu Iskra Hnúšťa.

Spoluorganizátor majstrovstiev SR, Dušan Ďubek

Hnúšťania v Španielskej Santa Susanne
Kulturista a bikini fitneska z Fitnes Klubu Iskra Hnúšťa bojovali na medziná
rodnej scéne v španielskej Santa Susanne (2. – 6. 5.) v úlohe slovenských
reprezentantov. Do národného výberu ich nominovali po triumfe na sloven
skom šampionáte, kde Jakub získal dve a Miška jednu zlatú medailu. Hnúš
ťanské duo reprezentantov sa na európske dosky pripravilo svedomito.
Týždne odriekania a tvrdých tréningov sa v Španielsku odrazil i na výsledkoch.
Jakub mal štartovať v klasickej kulturistike do 1 68 cm, no kvôli spojeniu
kategórií nastúpil vo výške do 1 71 cm. V silnej konkurencii európskych kultu
ristov sa dostal do finálovej šestky, kde obsadil 4. miesto. „Mojím cieľom bol
postup do top šestky a to sa mi podarilo. Trochu ma mrzí, že som bol len
krôčik od bronzovej medaily. Konkurencia bola veľmi silná. Na ME nikto neprí
de slabo pripravený. Na pódium nastúpilo desať pretekárov, všetci v špičkovej
forme, takže som veľmi rád, že sa mi podarilo vybojovať 4. miesto v takej
silnej konkurencii,“ zhodnoti l Jakub. Miška mohla v juniorkách nastúpiť len v
kategóri i junior bikini fitness open 1 620 rokov, ktorá je podľa jej slov naj
ťažšou kategóriou bez rozdielu výšky. Na pódiu bojovalo 22 dievčat. Do
semifinálovej desiatky sa dostala aj bikinárka z Hnúšte. „Nakoniec mi finále
ušlo o jeden bod. Skončila som na 7. mieste v open kategórii, čo je v takej
konkurencii mimoriadne úspešné umiestnenie v rámci Európy. Byť v top de
siatke medzi dievčatami je veľká česť a úspech pre ešte len začínajúcu, mladú
a neskúsenú športovkyňu akou som zatiaľ ja. Poriadne cvičím rok a pol, iné
dievčatá cvičia päť rokov a viac. Preto som spokojná. Viem, v čom sa zlepšiť a
budem na tom pracovať, aby to bolo o rok ešte lepšie,“ skonštatovala Miška.
Dvojica začne onedlho ladiť formu na jesenné súťaže.

Zdroj: echoviny.sk

Hlásenia rozhlasu si môžete zistiť aj telefonicky
Občania, ktorí zmeškali hlásenia mestského rozhlasu a nemajú prístup k internetu, sa o hláseniach môžu

informovať v Klientskom centre MsÚ, tel. : 202 88 24. Na naše Klientské centrum sa môžete obrátiť, ak potrebujete

poradiť vo všetkých oblastiach styku s mestom, radi Vám poskytneme všetky potrebné informácie.

FOTO: archív M.Ď.

FOTO: archív J.P. .
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